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نزدیک به ۲ ســال از شــروع طرح جامع فاضــاب اهواز 
می گذرد؛ ولی همچنان شــاهد آبگرفتگی معابر هســتیم، 
موضوعی که افکار عمومی خواســتار روشن شدن ابعاد آن 

هستند.
به گــزارش خبرنگار ایلنا از خوزســتان، از ســال ها پیش 
شــروع بارندگی ها همواره مردم را دچار مشکاتی همچون 
آبگرفتگی، پس زدگی فاضاب و نظایر آن می کرد؛ موضوعی 
که برای حــل آن ضمن یک نگاه ملی بودجه قابل  توجهی 
نیز اختصاص یافت.علی حقیقی عضو هیات علمی دانشکده 
مهندســی عمران و معماری دانشــگاه شــهید چمران در 
گفت وگو با ایلنا اظهار کرد: در اهواز با شهری روبرو هستیم 
که مســائل و مشکات همچون مسطح بودن، سطح بالای 
آب زیر زمینی، جنس بد خاک، ســاختار بد شهرســازی، 
تراکم جمعیت، قدیمی بودن بسیاری از مناطق و نظایر آن 
وجود دارد؛ واقعیتی که مردم شــهر باید بدانند.وی افزود: 
هرکدام از این معضات به تنهایی چالشــی برای نوســازی 
زیرساخت یک شــهر مانند فاضاب که در عمق زمین  کار 
می شــود بوده کــه در اهواز همه آن ها با هــم وجود دارد.

حقیقی ادامه داد: شهرســازی در اهواز طبق اصول ساخته 
نشــده و در هر مکانی بدون توجه به شــرایط ساختمان با 
تعداد طبقات دلخواه ساخته شده و در خیابان ها مانع زدند 
و شیب درســتی به آسفالت خیابان ها داده نشده است.وی 
گفت: اهواز دارای بارندگی های شدید در فواصل کوتاه است 
به طوری  که شاید ۱۰ بار بارندگی در طول زمستان داشته 
باشیم و با آغاز فصل گرما فراموش می کنیم که در زمستان 

چه مشکاتی داشتیم.
عضو هیات علمی دانشگاه شــهید چمران اهواز با اشاره به 
هزینه های بالای پروژه های عمرانی و مشــکات مالی آبفا 
خوزســتان در این زمینــه، بیان کرد: مســئولان آبفا باید 
صادقانه به مردم بگویند در یک ابَر چالش هســتیم و حل 

آن ها نیازمند ابتکار، ایده های بزرگ و سرمایه است که آبفا 
به لحاظ مالی توانایی ندارد.وی خاطرنشان کرد: شبکه های 
آب و فاضاب در دنیا در ۲ نوع ترکیبی یا مجزا هســتند. 
نوع ترکیبی وظیفه جمع آوری فاضاب شــهری و آب های 
ســطحی و بارندگی دارد که ســال ها منسوخ شده؛ چراکه 
به خاطر استانداردهای زیست محیطی در صورت بارندگی 
زیــاد روان آب ها با فاضاب ترکیب شــده و باعث آلودگی 
محیط زیستی می شود.حقیقی گفت: در کشور ما شبکه های 
فاضاب مجزا بوده که در این شبکه فاضاب مجزا و سیستم 
دفع آب های ســطحی نیز مجزا طراحی شده است و لزوم 
اجرای آن پیش بردن هر ۲ سیستم به صورت هم زمان است.
وی ادامه داد: تا زمانی که اهواز شبکه دفع آب های سطحی 

مجزا و مدیریت آن را نداشته باشد بهترین شبکه فاضاب 
جهان را هم برای اهواز بسازیم وضعیت به همین گونه است؛ 
چراکه در مواقع بارندگی روان آب ها بیش از ۱۰ برابر پیک 
فاضاب بوده و خیلی سریع ظرفیت شبکه فاضاب را اشباع 
می کند.عضو هیات علمی دانشگاه شهید چمران اهواز اضافه 
کرد: اشــکالی که در شهر است شــبکه آب های سطحی و 
مدیریت آن وجود نداشته و با نوسازی شبکه فاضاب اتفاقی 
نمی افتد.وی اظهار کرد: با هر بارندگی روان آب و رسوبات 
آن وارد شــبکه فاضاب می شود به همین دلیل تاب آوری 

بهترین شبکه فاضاب و جدیدترین آن  پایین می آید.
حقیقــی با بیان اینکــه مدیریت آب های ســطحی باید با 
تکنیک های روز دنیا کار شــود، افزود: اگر بودجه کان نیز 

برای شــبکه دفع آب های سطحی تخصیص و اجرا شود باز 
هم اتفاق خاصی نمی افتد؛ چراکه خیابان بندی، ساخت وساز 
و توسعه شــهری به گونه ای انجام شده که روان آب ها گیج 
می شوند و به مسیر درست آن هدایت نمی شود.وی یکی از 
مشکات اساسی را مشکل در مدیریت دفع آب های سطحی 
دانست و ادامه داد: در خیابان ها مانع زیاد باعث ماندن آب 
می شود و شــیب عرضی و طولی نیز ندارند و این مسائلی 
اســت که باید با هم دیده شوند.عضو هیات علمی دانشگاه 
شهید چمران اهواز شــبکه دفع آب های سطحی را دارای 
هزینه های  پنهان ولی انجام آن را با ارزش دانســت و گفت: 
شرکت آبفا کار خود را انجام می دهد و شبکه دفع  آب های 
ســطحی که از وظایف شــهرداری اســت، مانند فاضاب 
نیازمند یک دید کان و در ســطح ملی اســت هرچند که 
تاش هایی شــده و طراحی هایی انجام شده؛ ولی انجام آن 

نیازمند اراده ملی است.
وی در  پاســخ به ســئال خبرنگار ایلنا در خصوص کیفیت 
ترمیم و نشســت نوارهای حفاری شده توسط آبفا توضیح 
داد: شــرکت آبفا پیمانکار و ناظر دارد و این اتفاقات نباید 
بیفتد. وقتی زمینی حفاری ســپس لوله گذاری و خاکریزی 
انجام و فقط آن قســمت آسفالت می شــود خطر نشست 
وجود دارد.حقیقی یادآور شــد: در پروژه های عمرانی بعد 
از خاکریزی برای آســفالت خاک کوبیده شود که در سطح 
شــهر مخصوصا عرض های کم امکان پذیر نیســت؛ لذا این 
حفاری هــا باید آب بخورد و به مرور نشســت خود را  انجام 
و بعد آسفالت شــود.وی گفت: در برخی نقاط نیز به خاطر 
ترمیم بدون کوبیدن خا ک به دلیل نبود شرایط برای اجازه 
نشســت طبیعی خاک و تراکم لازم باعث نشست می شود.
حقیقی تصریح کرد: اهــواز دارای یک زهکش طبیعی در 
وسط شهر است که از پتانســیل بالایی برای دفع آب های 

سطحی برخوردار است؛ ولی توجهی به آن نشده است.

نزدیک به ۲ سال پس از شروع طرح جامع فاضلاب اهواز

شهرهایخوزستانهنوزدچارآبگرفتگیمیشوند
۹۰ درصد سطح باغات خراسان رضوی 

تحت پوشش بیمه نیستند
رئیس اداره مدیریت بحران و کاهش مخاطرات بخش کشاورزی جهاد کشاورزی 
خراسان رضوی گفت: در زمینه زراعت ۱۰۵ هزار هکتار تحت پوشش بیمه قرار 
دارند که حدود ۳۰ تا ۳۵ درصد اســت؛ متاســفانه سطح بیمه در زمینه باغات 
بسیار پایین و حدود ۱۰ هزار و ۵۰۰ هکتار بوده، یعنی ۹۰ درصد تحت پوشش 
بیمه قرار ندارند.محســن شالفروشان در گفت وگو با ایسنا در خصوص خسارات 
وارد شده به بخش کشاورزی استان اظهار کرد: برودت هوایی که در استان اتفاق 
افتاد، کم سابقه بود. ما از سال ۸۶ که خسارت زیادی به بخش کشاورزی استان 
وارد شد، خسارتی با این حجم را تجربه نکردیم.وی افزود: برخی شهرستان های 
استان دماهایی را تجربه کردند که در تاریخچه ثبت اطاعات هواشناسی آن ها 
وجود نداشــته اســت. در فریمان ۳ روز متوالی شاهد دماهای منفی ۲۸، ۲۵ و 
۲۳ بودیم. در ۲۲ دی ماه که اوج ســرما در اســتان بود، ۱۰ شهرستان شامل 
فریمان، باخرز، تایباد، چناران، سرخس، قوچان، کوهسرخ، مشهد، تربت حیدریه 
و نیشــابور بیشترین برودت را تجربه کردند و بیشترین خسارت را نیز دیده اند.

شالفروشان با بیان اینکه بیشترین خسارت ها در حوزه زراعت، باغ، دام و طیور، 
شیات، تاسیسات و ابنیه بوده است، عنوان کرد: بیشترین خسارت ها در حوزه 
محصولات باغی در پســته، انار، انگور، انجیر و زعفران بوده است. غات، دام و 
طیور و محصولات گلخانه ای نیز دچار آســیب شده اند. همچنین در این سرما 
شاهد ترکیدگی تاسیســات منابع آبی بودیم. شاید در برخی شهرستان ها نیاز 
باشــد که تنه درخت قطع شود.رئیس اداره مدیریت بحران و کاهش مخاطرات 
بخش کشــاورزی جهاد کشاورزی خراســان رضوی در خصوص برآورد میزان 
خسارات گفت: برآورد خسارات گستره زیادی دارد و هیچ کدام از ۳۳ شهرستان 
ما بدون خســارت نبوده اند. از شــنبه هفته آینده تا پایان هفته باز هم شــاهد 
سرما در استان خواهیم بود که البته شدت آن کمتر است، بنابراین برآوردهای 
مــا ادامه دار خواهد بود.وی ادامه داد: دســتورالعمل های نحوه ارزیابی و برآورد 
خســارت توسط معاونت های فنی تولیدات گیاهی و تولیدات دامی برای ارزیابی 
خسارات توسط کارشناســان مطرح و کارهای میدانی آغاز شده است. در حال 
حاضر در اوج این کارهای میدانی قرار داریم و هنوز جمع  بندی انجام نشده است.

شالفروشــان با اشــاره به بیمه محصولات زراعی و باغی استان تصریح کرد: در 
زمینه زراعت ۱۰۵ هزار هکتار تحت پوشش بیمه قرار دارند که حدود ۳۰ تا ۳۵ 
درصد است. متاسفانه سطح بیمه در زمینه باغات بسیار پایین و حدود ۱۰ هزار 
و ۵۰۰ هکتار بوده، یعنی ۹۰ درصد تحت پوشــش بیمه قرار ندارند، البته هنوز 
در حال انجام است. ۵۴۰۰ هکتار از سطوح باغات ما نیز بیمه تنه درخت دارند 

که این میزان نیز بالا نیست. در حوزه دام و طیور نیز در حال بررسی هستیم.

وجود 11637 موتورسیکلت و خودروی بلاصاحب 
در 6 پارکینگ  استان مرکزی

رئیس کل دادگســتری اســتان مرکزی در خصوص وضعیــت پارکینگ های 
موتورســیکلت ها و خودروهای توقیفی در اســتان و همچنین وجود ۱۱ هزار و 
۶۳7 موتورسیکلت و خودروی توقیفی رسوبی و باصاحب در این پارکینگ ها، 
گفــت: در مرکز اســتان ۶ پارکینگ وجــود دارد که تعداد ۱۰ هــزار و ۲۳7 
موتورســیکلت و ۱۴۰۰ خودرو توقیفی رسوبی و باصاحب در آنها پارک است.
به گزارش خبرنگار ایلنا، ســید عبدالمهدی موسوی افزود: تعداد ۱۸۰۰ موتور 
ســیکلت با اجرای حکم قطعی به فروش رفته است. مابقی آن که حدود ۸۵۰۰ 
موتورســیکلت بوده و اکثراً مربوط به ســال ۱۳۹۸ و ماقبــل آن یا فاقد پاک 
هســتند، یا پاک مخدوش دارند و به طور کلی از نظر پلیس امکان شناسایی 
مالکین آنها وجود نداشته است. از این تعداد 7۲۰۰ موتورسیکلت شناسایی و با 
قطعیت حکم دادگاه، فرآیند فروش و اسقاط آنها انجام می شود.وی ادامه داد: در 
خصــوص خودروهای موجود نیز حدود ۲۰۰ خودرو دارای حکم توقیف قضایی 
هســتند که در این راستا دستور داده شــد واحدهای اجرای احکام به سرعت 
آنهــا را تعیین تکلیف کند. ۶۶۵ خــودرو در توقیف اداره کل تعزیرات حکومتی 
هستند که حامل کالاهای قاچاق بوده و ۶۰۰ دستگاه با انجام امور مربوطه رفع 
توقیف شده است. تنها تعداد ۶۵ دستگاه در پارکینگ موجود است که حکم در 
خصوص آنها توسط تعزیرات صادر شده و می بایست توسط اداره کل جمع آوری 
و فروش اموال تملیکی اجرا شــود. همچنین برخی دیگر که توقیفی نیســتند 
به لحاظ شــرایط نامناســبی که به علت تصادف پیدا کرده اند، مالک حاضر به 
تحویل آن نشده است که با اعمال شرایط قانونی تعیین تکلیف خواهد شد.رئیس 
کل دادگستری اســتان مرکزی درباره بررسی وضعیت کالاها در انبار اداره کل 
جمع آوری و فروش اموال تملیکی، اظهار داشت: در سنوات گذشته، انبار اموال 
تملیکی استان به دلایل مختلف از وضعیت نابسامانی برخوردار بود. بر این اساس 
و در راســتای عمل به دستورات رئیس قوه قضاییه مبنی بر ساماندهی فوری و 
مناســب انبارهای اموال تملیکی، تعامل و هم افزایی خوبی میان دادگســتری، 
اداره کل تعزیرات حکومتی و اداره کل جمع آوری و فروش اموال تملیکی استان 
صورت گرفت.موسوی تصریح کرد: بر همین اساس در سال جاری آسیب شناسی 
خوبی انجام شــد و نزدیک به ۸۵ درصد از اموالی که مربوط به ســال ۱۴۰۰ و 
ماقبل آن بود با تسریع در صدور احکام و آراء قضایی تعیین تکلیف شد. برخی 
از این اموال از طریق مزایده به فروش رفت و برخی دیگر که قابلیت اســتفاده 
نداشــت به جهت جلوگیری از رســوب گذاری امحاء شــد و در مجموع، شاهد 
تجهیز و روند مطلوب استانداردســازی این انبار برای نگهداری و تعیین تکلیف 
کالاهای ضبط شــده هستیم.وی بیان داشت: در خصوص کالاها و اموال ضبط 
شده در سال ۱۴۰۱ که شامل ۸۰ درصد اموال و کالاهای داخل این انبار است، 
نیز با نظارت دقیق و مســتمر دادستان مرکز استان و نماینده دستگاه قضایی، 
تمامی اموال شناسنامه دار شده و در فرآیند صدور احکام قضایی و اجرا قرار دارند. 
به لحاظ ظاهری نیز نظم و نسق خوبی در انبار حاکم شده است، اما تا رسیدن 
به شرایط مطلوب و مورد قبول، دستگاه قضا فاصله زیادی دارد. لذا اعتقاد داریم 
که یکی از گلوگاه های مفســده خیز، وجود انبارهای غیراستاندارد است.رئیس 
کل دادگستری اســتان مرکزی تأکید کرد: در حال حاضر در بحث ترخیص و 
تعیین و تکلیف کالاها در انبار ســازمان اموال تملیکی عزم  جدی وجود دارد و 
تمام مسئولان مجدانه در حال فعالیت هستند تا اقدامات به نتیجه برسد. یکی 
از مهم ترین رویکردهای دستگاه قضا مطابق سند تحول و تعالی قوه قضاییه و از 
تأکیدات محوری ریاست این قوه، صیانت از اموال مردم، تعیین تکلیف کالاها در  
انبار تملیکی، جلوگیری از رسوب کالاها و تخلیه انبارها به منظور جلوگیری از 

تضییع حقوق عموم شهروندان و بیت المال است.

کمبود 1۰8 جنگلبان در کهگیلویه و بویراحمد
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان کهگیلویــه و بویراحمد از کمبود 
۱۰۸ جنگلبان برای حفاظت از جنگل های این اســتان برخاف تمام نرُم های 
جهانی خبرداد.سعید جاوید بخت در گفت وگو با ایلنا از یاسوج، تعداد جنگلبانان 
حافظ جنگل های اســتان کهگیلویه و بویراحمد را ۴۵ جنگلبان عنوان و اظهار 
داشــت: این تعداد جنگلبان نمی توانند بنحو شایســته ای از جنگل های استان 
صیانت کنند چرا که تعداد آنها بر اساس نرُم جهانی کم و ناکافی است.وی نرُم 
جهانی تحت پوشش یک جنگلبان )قُرقبان( را شش هزار هکتار ذکر و یادآورشد: 
هم اکنون به ازای هر ۲۳ هزار هکتار جنگل یک نیروی جنگلبان در این استان 
مشغول فعالیت اســت.مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان کهگیلویه و 
بویراحمد کمی نیروی انســانی و تخصیص نیافتن کامل اعتبارات را از مشکات 
کنونی این اداره کل برای حفاظت از جنگل های اســتان برشمرد و تصریح کرد: 
بیش از یک میلیون و ۳۰۰ هزار هکتار از وســعت این استان را جنگل و مرتع 
تشــکیل داده است.جاویدبخت، سرانه جنگل های استان را ۱.۲۵ هکتار دانست 
و اظهار داشــت: وجود بیش از ۲ هــزار و ۱۰۰ گونه گیاه دارویی و خوراکی در 
کهگیلویه و بویراحمد، یکی از ارزشمندترین ثروت های ناشناخته در این استان 
بشــمار می رود.به گزارش ایلنا، بیش از ۸7۶ هزار هکتار جنگل در کهگیلویه و 

بویراحمد وجود دارد که ۸۰ درصد آنها را جنگل های بلوط تشکیل می دهد.

سد جگین سرریز شد 
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان از ورود ۳۵ میلیون متر مکعب سیاب 
به ســد جگین و سرریز شدن این سد خبر داد.جمشــید عیدانی گفت: بر اثر 
فعالیت دو موج بارشــی اخیر در نواحی شرقی استان، بیش از ۳۵ میلیون متر 
مکعب آب وارد ســد جگین شــد و  ظرفیت این سد اکنون تکمیل و به مرحله 
سر ریز رسیده است.به گفته عیدانی ظرفیت مفید سد جگین ۲۱۰ میلیون متر 
مکعب است و آب آشامیدنی شهرستان های جاسک و بشاگرد و ۳ هزار و ۵۰۰ 
هکتار زمین کشاورزی این منطقه را تامین می کند.او گفت: به منظور مدیریت 
حجم آب و ســیاب ورودی،دریچه های تحتاتی سد جگین باز شده است.سد 

جگین در مرز شهرستان های بشاگرد و جاسک قرار دارد.

اخبار کوتاه

شــهر جدید صدرا با هدف اسکان ســرریز جمعیت شهر 
شــیراز در دهــه هفتاد شــکل گرفت و در دهه هشــتاد 
سکونت شهروندان در آن انجام شد؛ اما به دلیل مشکات 
مدیریتی و کمبود زیرســاخت ها، این شهر به نسبت رشد 
جمعیت، از بســیاری خدمات و زیرساخت ها محروم ماند.

به گزارش ایلنا، در جلســه ای با حضور عضو کمیســیون 
اجتماعی مجلس مشــکات شــهر صدرا در حوزه مسائل 
و آسیب های اجتماعی، علل آســیب ها و راهکارهای رفع 
آنها بررسی شد.شــهردار صدرا می گوید: یکی از مشکات 
شــهر صدرا بعد از تاسیس شــهرداری و شورای اسامی 
شــهر خاء نبود نماینده دولت در این شهر است، هرچند 
فرمانداری شهرســتان شــیراز به صورت مستمر پیگیری 
مســایل و مشکات شهر را در دســتور کار دارند اما نبود 
مدیریت واحد و نماینده دولت در این شهر باعث به وجود 
آمدن برخی اختاف نظرها در تصمیم گیری های مهم این 
شهر شده است.بهزاد پرنیان با اشاره به تغییر کاربری های 
مختلف در صدرا ادامه می دهد: دولت های مختلف متناسب 
با شعارها و برنامه های خود همواره در شهر صدرا تغییرات 

فراوانی ایجاد کرده اند.
وی عنوان می کند: در طرح مســکن مهر، مســکن ملی و 
جهش تولید مســکن بســیاری از زمین های این شهر که 

کاربری هایی همچون فضای ســبز، فرهنگی و یا ورزشــی 
دارنــد را تغییر داده و بدون توجه به زیرســاخت ها اقدام 
به ســاخت تعداد زیادی مســکن در شــهر صدرا کردند.
پرنیــان می گوید: در صــورت ادامه این نــوع طرح ها در 
شــهر صدرا در آینده نزدیک شاهد بروز مشکات فراوانی 
در حوزه های مختلــف اجتماعی خواهیم بود که هزینه ای 
ســنگینی را به بار خواهد آورد و مشــکات فراوانی برای 
مدیریت شهر و شــهروندان ایجاد می کند.شهردار صدرا با 
اشاره به اینکه تولید مســکن ارزان برای اقشار کم درآمد 
جامعه یک ضرورت و اقدام بســیار مطلوب است، تصریح 
می کند:  ساخت مسکن بدون توجه به زیرساخت های این 
شهر باعث از بین رفتن ظرفیت های مهم ورزشی، فرهنگی، 
اجتماعی، مذهبی و خدماتی در شهر صدرا و عدم تناسب 
این زیرســاخت ها با جمعیت ســاکن در شهر می شود.وی 
بیان می کند: تامین مســکن برای اقشار کم درآمد جامعه 
سیاست بسیار خوبی است و ما از آن دفاع می کنیم اما باید 
به گونه ای انجام شــود که مســکن های تهیه شده قابلیت 
زندگی ســالم با رفاه اجتماعی از نظر تهیه زیرساخت ها را 

داشته باشند.
 پرنیــان با بیان اینکه در طرح های ســاخت مســکن در 
دولت های قبل، تامین زیرســاخت ها صورت نگرفته است، 

می گوید: مردم شهر صدرا اکنون با کمبود فضای مذهبی، 
بهداشــتی، ورزشی و فرهنگی مواجه هستند و این مسئله 
مدیریت شــهری را دچار مشــکات فراوان کرده است و 
آســیب های اجتماعی، فرهنگی بسیاری به شهر وارد شده 
اســت.وی ادامه می دهد: به دلیل نبودن متولی در شــهر 
صدرا و نبود ســاختار سیاسی مستقل تمام این مشکات 
و معظات بر عهده شــهرداری و شــورای شــهر است و 
مجموعه شهرداری هم با اعتبارات اندک در حوزه فرهنگی 
و اجتماعی نمی تواند پاســخگوی شــهروندان صدرا باشد.

شــهردار صدرا می افزاید: فاصله طبقاتی در شهر صدرا به 
دلیل طرح های مســکن و باغشهر ها بسیار زیاد است و این 
موضوع خود باعث به وجود آمدن معظات فراوان اجتماعی 
می شــود. در ادامه رئیس شورای اسامی شهر صدرا هم با 
بیان اینکه شــهر صدرا محل اسکان قومیت های مختلفی 
اســت، می گوید: این تنوع قومیتی باعث شده فرهنگ های 
مختلف در کنار یکدیگر زیست مسالمت آمیز داشته باشند 
امــا این تنوع قومیتی اگر ســاماندهی و مدیریت نشــود 
ممکن است منجر به ایجاد مشکات فرهنگی و اجتماعی 
بیشــتری نسبت به سایرشــهرها شود.هاشم عزیزی ادامه 
می دهد: ساماندهی حقوق، دستمزد و وضعیت استخدامی 
کارمنــدان بر عهــده تعاونی ها بوده که بــا وجود دریافت 

زمین در شــهر صدرا، اما به تعهدات خود عمل نکرده اند.
وی می افزاید:  ساماندهی و تعیین تکلیف باغشهرهای شهر 
صدرا از دیگر مشکات و خواسته های شهروندان این شهر 
اســت که نیازمند پیگیری آنها در سطوع بالای مدیریتی 
و وزارت خانه های مرتبط اســت.عضو کمیسیون اجتماعی 
مجلس نیز با بیان اینکه رسیدگی به آسیب های اجتماعی 
جزء رسالت های اصلی کمیسیون اجتماعی مجلس است، 
می گوید: باید یــک کارگروه ویژه با حضور افراد متخصص 
تشکیل شود تا ضمن شناسایی آسیب های اجتماعی شهر 
صدرا نیاز ســنجی های مربوطه صورت گیرد؛ مشــکات 
مشخص و در کمیسیون اجتماعی فارس مطرح و پیگیری 
شــود.مجید انصاری در خصوص بحث ساماندهی کارکنان 
و تبدیل وضعیت نیروهای شــرکتی و قراردادی می گوید : 
این موضوع می تواند یک انقاب اداری باشــد و هر اقدامی 
در این خصوص نیازمند زیرساخت های لازم است.انصاری 
در خصوص ســاماندهی باغشهر های شهر صدرا می افزاید: 
این موضوع باید به صورت دقیق و بر اساس قوانین موجود 
بررسی و پیشــنهادها برای اصاح وضع آنها باید بر اساس 
قوانین موجود لحاظ شــود تا قابلیت طــرح و پیگیری را 
داشته باشــد و در کمترین زمان بتوانیم به نتایج مطلوب 

دست یابیم.

رئیس آب منطقه ای نیشــابور گفت: نشست زمین دشت 
نیشــابور در مقایســه با میانگین جهانی کــه ۴ میلی متر 
اعام شده تقریباً این رقم ۲۱ برابر است.به گزارش باشگاه 
خبرنگاران جوان، ســعید خجسته پور رئیس آب منطقه ای 
نیشــابور بیان اینکه تمام کارشناســان بر ایــن باورند که 
برداشــت بی رویه آب های زیرزمینی موجب فرونشســت 
و درز شــکاف در دشت نیشابور شــده است، گفت: دشت 
نیشابور به طور متوسط سالانه ۸۶ میلی متر نشست زمین 
را تجربه می کند که در مقایســه با میانگین جهانی که ۴ 
میلی متر اعام شده تقریباً این رقم ۲۱ برابر است.او با اشاره 
به اینکه در دشت نیشابور با درز شکاف های طولانی مواجه 

هســتیم، افزود: درز شــکاف ها نه تنها مناطق مسکونی را 
مورد تهدید قرار داده اند بلکه تأسیسات زیربنایی همچون 
ایستگاه های تقویت فشــار برق و حتی خطوط نفت و گاز 
در معرض تهدید قرار گرفتنــد و خطرات جدی را در پی 
دارد.رئیس آب منطقه ای نیشــابور کاهش آبدهی چاه ها را 
از دیگر مشکاتی که کشــاورزان با آن دست و پنجه نرم 
می کنند برشــمرد و ادامه داد: در دشــت نیشابور به دلیل 
همین مشکل کشــاورزان مجبور هستند در سال به طور 
متوســط حدود ۱۰۰ حلقه چاه را تعمیق و یا کف شکنی 
کنند تا با افزایش عمق چاه جبران افت ناشــی از ســطح 
آب های زیرزمینی را انجام دهنــد که این کار هزینه های 

زیادی را روی دست کشاورزان می گذارد.
خجسته پور نشست سراسری در دشت نیشابور را ناشی از 
افت آب های زیرزمینی دانست و بیان کرد: به طور متوسط 
دشت نیشابور سالانه ۸۶ میلی متر نشست زمین را تجربه 
می کند که در مقایســه با میانگین جهانی که ۴ میلی متر 
است تقریباً این رقم ۲۱ برابر است.او تصریح کرد: متأسفانه 
در دشــت نیشــابور با بحران و اضطرار مواجه هستیم، به 
دلیل نشست زمین و فشرده شدن لایه های خاک ظرفیت 
آبگیری آبخوان نیز از دست رفته است.رئیس آب منطقه ای 
نیشابور تاکید کرد: نشست زمین و فشرده شدن لایه های 
خاک موجب شده که اگر از بارش های خوبی هم برخوردار 

باشــیم دیگر توانایی جذب آب را نخواهند داشت و قطعاً 
آب های زیرزمینی برگشــت ناپذیر خواهد بود.خجسته پور 
با بیان اینکه نصب کنتورهای هوشمند در خراسان رضوی 
به ویژه شهرستان نیشابور رضایت بخش است، اظهار کرد: 
حــدود ۸۸ درصد کل بهره برداران آب در این شهرســتان 
اقــدام به نصب کنتورهای هوشــمند کردند که با این کار 
توانســتیم میزان قابل توجهی کســری مخزن نیشابور را 
کنترل کنیم.او افزود: اغلب چاه ها در حاشیه رودخانه ها و 
قسمت کوهپایه ها متمرکز شده اند که متأسفانه در سنوات 
گذشته به دلیل خشکســالی های به وجود آمده این روند 

افزایش پیدا کرده است.

مجوز راه اندازی نخستین دهکده لجستیک )بندر خشک( 
کشور در اصفهان پس از یک دهه پیگیری صادر شد.

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، معاون هماهنگی امور 
اقتصادی اســتانداری اصفهان گفت: در ششمین نشست 
ســتاد مراکز لجســتیک وزارت راه و شهرسازی، موافقت 
اصولی نخستین دهکده لجســتیک )بندر خشک( کشور 
در اصفهان، با پیش بینی سرمایه گذاری بخش خصوصی 
و سیاســتگذاری، حمایــت و نظارت بخــش دولتی اخذ 
شــد.امیررضا نقش، بیان کرد: بر اســاس بند ۱۳ مصوبه 
هیئت وزیران در ســال ۱۳۹۲ احداث و بهــره برداری از 
دهکده لجســتیک )بندر خشک( به استان اصفهان واگذار 
شــده، ولی از آن زمان بــا وجود پیگیری هــای مختلف 

نتیجه ای عملیاتی حاصل نشده بود.
او ادامــه داد: نظــر به موقعیت خاص اســتان اصفهان در 
حوزه حمل و نقل و لجســتیک کشور به ویژه قرار گرفتن 
در کریدور شــمال - جنوب و ترانزیت بین المللی شــامل 

زمینی، ریلــی و هوایی، در دوره مدیریتی جدید اســتان 
ایجاد دهکده لجســتیک )بندر خشــک( به عنوان یکی از 
پیشران های مهم توســعه اقتصادی استان، در دستور کار 

قرار گرفت.
معــاون هماهنگــی امور اقتصــادی اســتانداری اصفهان 
اظهــار کرد: با توجه بــه همجواری اســتان اصفهان با ۹ 
اســتان در مرکز کشور، این اســتان اکنون به عنوان یکی 
از بزرگترین هاب های حمل و نقلی کشــور به شمار می آید 
بطــوری که حجم بار این اســتان در حــوزه حمل و نقل 
زمینــی بیش از ۵۴ میلیون تن و در حوزه ریلی نیز افزون 

بر ۱۰ میلیون تن در سال است.
نقش گفت: مقرر شده، طرح ملی دهکده لجستیک )بندر 
خشک( در منطقه شــرق اصفهان با مساحت 7۲۹ هکتار 
جنب ایستگاه راه آهن سیســتان و منطقه ویژه اقتصادی 

شرق اجرا شود.او بیان کرد: تحقیقات میدانی و مکان یابی 
طرح، به همت دانشــگاه های اصفهــان و صنعتی اصفهان 
در سال های گذشــته انجام شده و پس از آن، در کارگروه 
اقتصادی و اشــتغال استان و شورای توسعه و برنامه ریزی 
اســتان، سند آمایش ملی کشــور و ستاد مراکز لجستیک 

کشور بررسی، تایید و تصویب شده است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری اصفهان گفت: 
بــه زودی با واگــذاری زمین مرحله نخســت این دهکده 
لجســتیکی با مشــارکت بخش خصوصی و حضور فعالان 
اقتصادی و زیست بوم کسب و کار استان اصفهان زیر نظر 
شورای سیاستگذاری و نظارت استانی اجرایی خواهد شد.

نقش افزود: تاش می شــود در مرحله نخست طرح کلیه 
امکانات و خدمات زیر بنایی از جمله خدمات لجستیک پایه 
شامل تاسیســات اتصال به خطوط ریلی کشور، بارگیری، 

تخلیــه، جابه جایی بار، نگهداری و انبارش، انبار خشــک 
فله، مخازن ویژه مایعات، انواع ســردخانه ها، بار انداز های 
ویــژه خطوط ریلی، پایانه کانتینــر و ... همچنین خدمات 
ارزش افزوده شامل فضا های اداری، گمرک، دفاتر شرکت ها 
و بهره برداران، صنایع بسته بندی، مجموعه تعمیرگاه ها و 
خدمات خودرویی، محوطه های باربری های خرد و نیز کلیه 
واحد های مالی، تجاری و رفاهی وابسته لحاظ شود.او پیش 
بینی کرد: با به ثمر رســیدن این طرح از لحاظ پدافندی، 
حمل و نقل جاده ای و ریلی بار، تحولی عظیم برای استان 

رقم بخورد و چرخه اقتصادی اصفهان نیز بهبود یابد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری اصفهان، یکی 
از نقاط قوت به ثمر رســیدن این طرح را تحول در حوزه 
صادرات دانســت و گفت: اســتقرار ایــن دهکده موجب 
می شود هزینه های تولید، جابه جایی محصولات و صادرات 
کاهش و ســرعت تولید و نقل و انتقال بار افزایش یابد که 

این امر سبب رونق تولید خواهد شد.

معاون اقتصادی اســتاندار بوشــهر از تدوین ســند جامع 
خرمای کشور خبر داد و گفت:۲۰۰ میلیارد تومان سرمایه 
در گــردش بــا اولویت پرداخــت به فعــالان خرما تامین 
می شــودعلی باســتین در آیین برپایی میز خرما در اتاق 
بازرگانی بوشــهر با بیان اینکه چالش ها و مسائل خرما باید 
دغدغه مسئولان کشور و استان باشد اظهار کرد: نخلداران و 
تولیدکنندگان خرما، از مسئولان توقع حمایت و پشتیبانی 
دارند و همه باید کمک کنیم تا این عزیزان مشکل معیشتی 
نداشــته باشــند.وی با بیان اینکه بخش خصوصی نیازمند 
توجه بیشتری است افزود: بخش خصوصی پیشران اقتصاد 
کشــور اســت و ما باید کمک کنیم تا مشکات این بخش 

رفع شود.معاون اقتصادی استاندار بوشهر به برخی مشکات 
صادرکنندگان خرما و محصولات کشاورزی اشاره و خاطر 
نشان کرد: برگشت ارز حاصل از صادرات و اصاح قوانین در 
حوزه صادرات از خواسته های بخش خصوصی است که باید 

رسیدگی و رفع شود.
باســتین با اشــاره به اینکــه تامین ســرمایه در گردش 
تولیدکنندگان و فعالان خرما امری ضروری اســت تصریح 

کرد: پرداخت تسهیات از راهکارهای رفع این مشکل است 
که بانک ها باید همکاری مســتمر و موثرتری داشته باشند.
وی اضافــه کرد: در بحث ســرمایه در گردش برای فعالان 
خرما، با هماهنگی و قول مساعد بنیاد برکت، ۲۰۰ میلیارد 
تومان سرمایه در گردش با اولویت پرداخت به فعالان خرما 
تامین می شود.معاون اقتصادی استاندار بوشهر افزود: اصاح 
شبکه توزیع خرما و توسعه بازارهای جدید خرما و صادرات 

این محصول نیز از مطالبات بخش خصوصی اســت که باید 
محقق شود.باستین تصریح کرد: توسعه صنایع بسته بندی 
و صنایع تبدیلی وابســته به خرما نیز از دیگر مواردی است 
که پیگیر هســتیم و ان شاءالله نتایج خوبی حاصل می شود.
وی تاکیــد کرد: انجمن خرما و صمت و جهاد کشــاورزی 
و اتاق بازرگانــی، کمک کنند تا وضعیــت خرما بویژه در 
بحث صادرات بهبود یابد.معاون اقتصادی اســتاندار بوشهر 
از تدوین ســند جامع خرمای کشور خبر داد و گفت: سند 
جامع خرمای کشــور، تدوین شــده و باید در تامین مالی 
و ســایر شــرایط، دولت و مجلس کمک کنند تا به نتیجه 

مطلوب برسد.

معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشــاورزی آذربایجان 
غربی گفت: بهره برداران تمهیدات لازم برای مقابله با خطر 
ســرمازدگی و یخبندان را در واحدهــای گلخانه ای و قارچ 
خوراکی بکار گرفته و انجــام دهند.به گزارش ایلنا، جعفر 
وحدت بیان کرد: با توجه به ادامه استقرار توده هوای سرد 
در منطقه واحدهای گلخانه ای در حال احداث لازم اســت 
نسبت به تعویق انداختن مرحله نصب پوشش سقف گلخانه 
اقدام کنند.معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشــاورزی 
آذربایجان غربی اظهار کرد: بهره برداران در صورت اجرای 

پوشش گلخانه، لازم است نســبت به تعبیه و فعال سازی 
سیســتم حرارتی در زمان بارش برف و بــرودت هوا اقدام 
کنند.وحــدت گفت: عایق بندی لوله های ســوخت و آب، 
تخلیه لوله های آبرســانی، تعبیه و راه انــدازی موتور برق 
اضطــراری و اطمینان از کارکرد صحیــح آن قبل از وقوع 
سرما و یخبندان، ذخیره سازی سوخت مایع در واحدهای 
گازســوز، مجهز کردن سیستم گرمایشــی به مشعل های 
دوگانه سوز، عایق بندی مخازن سوخت، لوله های سوخت و 
لوله های آب، کنترل و بازرسی سیستم های حرارتی و تعمیر 

آن و اطمینان از کارکرد صحیح آن از ملزوماتی اســت که 
باید در این ایام رعایت شود.وی توصیه کرد: دوپوش نمودن 
پوشش گلخانه با اولویت دیواره های جانبی، بازبینی پوشش 
گلخانه و اطمینان از ســالم بودن آن، متعادل کردن دمای 
محیط گلخانه به علت اختاف دمای روز و شب، تمهیدات 
لازم بــرای جلوگیری از یخ زدگی مخــازن داخل گلخانه، 
پوشش مناســب برای جلوگیری از یخ زدگی بستر کشت 
و مواد اولیه تولید بستر کشت قارچ خوراکی نیز لازم است 
مورد توجه باشــد.وحدت با تاکید بر استفاده از بخاری های 

باغی و دستگاه های تولید مه یا دود به منظور افزایش دما در 
محیط باغ به هنگام وقوع سرما اضافه کرد: انجام تمهیدات 
لازم جهت مصون سازی گل و گیاهان زینتی در زمان بارش 
برف یا تگرگ، استفاده از ارقام مقاوم به خشکی و کم آبی، 
مراقبت بهینه از بذور در حال رشــد یا نهال های جوان که 
آسیب پذیری بیشتری دارند در زمان بروز سرما یا گرمای 
بیش از حد و تغذیه بهینه گیاه به منظور مقابله با تنش های 
محیطی به آفت و بیماری ها هم از مواردیســت که نیاز به 

توجه بهره برداران دارد.

مردم صدرا با کمبود فضای بهداشتى، ورزشى و فرهنگى مواجه هستند

ساخت مسکن بدون زیرساخت در صدرا

نشست زمین در نیشابور ۲1 برابر بیشتر از میانگین جهانى

صدور مجوز ایجاد نخستین بندر خشک کشور در اصفهان

معاون اقتصادی استاندار بوشهر:

سند جامع خرمای کشور تدوین مى شود

هشدار جهاد کشاورزی آذربایجان غربى درباره خطر سرمازدگى محصولات گلخانه ای


